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Sednica br. 02-24/11-06 

Priština, 12 maja 2006. godine 

Zgrada Skupštine, sala plenarnih sednica 

 

 

Z A P I S N I K 

 

Sednici su predsedavali Kolj Beriša, predsednik Skupštine i Naim Maljoku, član 

Presedništva 

Predsednik  je konstatovao da  sednici prisustvuje 75 poslanika i istu  proglasio 

otvorenom. 

 

Skupština je radila po sledečem 

 

 

DNEVNOM REDU 

 

1. Razmatranje stanja  na Prištinskom univerzitetu 

 

 

 

Predsednik  je upoznao poslanike Skupštine sa ciljem  i dnevnim redom ove sednice. On 

je rekao  da Prištinski univerzitet doživljava teške trenutke. Veoma je značajno da  

nađemo izlaz iz ove situacije. Siguran sam da svi shvatamo značajan institucije te 

zahtevam vaš konkretan doprinos na  prevazilaženju  nastale situacije na Prištinskom 

univerzitetu. Treba da pomognemo Univerzitetu da zauzme svoje mesto koje  mu pripada 

u društvu, da proizvodi znanje i viziju za budučnost Kosova.  
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Jakup Krasnići , predsednik parlamentarne grupe PDK, zatražio je  da se na današnjoj 

sednici raspravlja o obrazovanju  u celini i  o Prištinskom univerzitetuposebno, prema  

podnetom zahtevu. 

 

Nazim Jašari (ORA) je rekao da  podržava  zahtev parlamentarne grupe PDK. 

 

Naim Maljoku,  član Predsedništva, rekao je da je Predsedništvo Skupštine na sednici od 

4. maja odlučilo da  se zbog  vremena i značaja, tema  rasprave izdvoji na dva dela: a) 

Situacija na Prištinskom univerzitetu da se razmotri danas, b) O stanju u obrazovanju na 

Kosovu u celini da se održi posebna sednica, posle potrebnih priprema. 

 

Džavit Haliti,  član Predsedništva, zatražio je 15 minuta pauze radi  konsultacija 

parlamentarne grupe PDK. 

 

Predsednik  je dao pauzu od 15. minuta. 

 

Posle pauze, Jakup Krasniqi je rekao da se parlamentarna grupa PDK, posle izvršene 

konsultacije  slaže da se na današnjoj sednici raspravlja o situaciji na Prištinskom 

univerzitetu, ali zahteva  da  Skupština danas odredi datum  održavanja druge sednice  na 

kojoj će se raspravljati o stanju obrazovanja na Kosovu u celini.  

 

Predsednik  je rekao da prethodno treba obaviti potrebne pripreme radi određivanja  

datuma održavanja  sednice na kojoj će se razmotriti stanje u obrazovanju u celini. Danas 

Skupština nastavlja rad razmatranjem situacije na Prištinskom univerzitetu. 

 

On je dao reć podnosiocu zahteva za  današnju raspravu. 

 

Poslanik Enver Hodžaj u ime parlamentarne grupe PDK je rekao da  smo zatražili 

posebnu sednicu obrzirom da je obrazovanje na Kosovu bez vizije, a ministar 

obrazovanja  nije u stanju da kaže koji su  njegovi  prioriteti u oblasti obrazovanja. 

Obrazovanje na Kosovu, od obdaništa, osnovnih i srednjih škola, Prištinskog univerziteta 

pa do Akademije nauka je prekomerno ispolitizovano. 

 

Prištinski Univerzitet je u prošlosti bio osnovni stub emancipacije svih građana na 

Kosovu, ali i svih albanaca u bivšoj Jugoslaviji. Skupština Kosova, koja je i osnivač 

Univerziteta (1969), trebalo bi da bude odgovorna, da  iznalazi put, da iznađe rešenje i da 

odredi pravac  kuda treba da ide Prištinski univerzitet. 

 

Dozvolite mi da podnesem neke argumente koji ilustruju da Administrativno uputstvo 

MONT-a predstavlja prinudnu meru na Prištinskom univerzitetu. 

 

1. Administrativno uputstvo predstavlja instaliranje logike instuticionalne 

prinude, da kad god se  menjaju vlade može se menjati i rektor Prištinskog 

univerziteta. To je logika i kultura diktata koja je, nažalost, Kosovo pratila u 

prošlosti i ne bi trebalo da nas prati i danas. 
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2. Drugi argumenat se odnosi na Izbornu komisiju, koja se predlaže 

Administrativnim uputstvom,  a u prvom članu se kaže:“ Centralna izborna 

komisija Prištinskog univerziteta se osniva u roku od 3 dana nakon stupanja 

na snagu ovog uputstva i  sastoji se  od  tri člana: jednog eksperta za izbore 

imenovanog od strane OEBS-a, jednog  eksperta za statut imenovanog od 

strane ministra za obrazovanje, nauku i tehnologiju i generalnog sekretara 

Prištinskog univerziteta. Takav sastav isključuje preko 30 hiljada studenata, 

akademika koji su predstavnici Prištinskog univerziteta. 

3. Treći argumenat se odnosi na vreme održavanja izbora. Ovo Administrativno 

uputstvo  je u suprotnosti sa Statutom Prištinskog univerziteta, koji predviđa 

da Senat proobjavljuje izbore na Prištinskom univerzitetu, a ne ministarstvo. 

4. Četvrti argumenat se odnosi na član 3. Administrativnog uputstva MONT-a, u 

kome se gaže: „ Za svako kašnjenje  u dinamici treba obavestiti ministra 

obrazovanja, informišući ga u potpunost“. Članovi  5,6, i 7 predviđaju kako se 

biraju organi na Prištinskom univerzitetu, ali nije jasno kako se bira rektor. 

 

Ovo Administrativno uputstvo  nije ništa drugo osim  besa ministra za obrazovanje prema 

Prištinskom univerzitetu. 

 

Radi izlaska  iz ove situacije predlažem sledeće: 

 

1. Da se poništiti Administrativno uputstvo MONT-ta o Prištinskom 

univerzitetu. 

2. Da se odrediti treča stranu radi rešavanja pitanja između Prištinskog 

univerziteta i Ministarstva za obrazovanje, nauku i tehnologiju. 

3. Da se Prištinski Univerzitet depolitizuje, a  savetnici premijera da ne budu 

članovi saveta Unierziteta, niti dekani fakulteta da budu ljudi sa partijskim 

funksijama. 

4. Da se  izabere privremeni rektor ili vršilac dužnosti rektora, koji bi sačuvao 

neutralnost i garantovao da izbori na Prištinskom univerzitetu budu slobodni i 

demokratski. 

 

Predsednik  je dao reč ministru za Obrazovanje, nauku i tehnologiju. 

 

Ministar AgimVeliu,  poslanicima je obrazložio pravnu osnovu Administrativnog 

uputstva  Ministarstva  za Prištinski univerzitet.  

 

U nastavku,  ministar Veliu je rekao da su Vlada i Ministarstvo obrazovanja trebali da 

deluju na ovakav način radi uspostavljanja zakonitosti na Prištinskom univerzitetu.  

 

Prištinski univerzitet sada ulazi u 18. mesecu sa  privremenim i nelegitimin 

rukovodstvom. 

 

Deklaracija glavnih međunarodnih donatora Prištinskog univerziteta pokazuje da  

strpljenju naših prijatelja dolazi kraj. Oni zahtevaju  od nas da podržimo pravila i zakon 

kako bi mogli da nastave sa svojom podrškom.  
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Administrativno uputstvo br. 37/2005. godine  Ministarstva obrazovanja koje je doneto 

od strane Vlade Kosova reguliše  privremenu upravu nakon  razrešenja legitimnog 

rukovodstva Univerziteta. Visoki zaduženi zvaničnici, osim administrativnih 

odgovornosti trebalo je da organizuju i održavanje izbora.  

 

Studentski izbori su  okončani sa velikim uspehom,  čime se svi mi slažemo. Preporuke 

grupe  eksperata o reizborima nisu ispoštovane. Visoki zvaničnici nisu održali reizbore 

kako je predviđeno Administrativnim uputstvom. 

 

Administrativno uputstvo Ministarstva za obrazovanje, nauku i tehnologiju br. 11/2006 

priprema  organizacioni okvir za održavanje izbora Saveta i Senata fakulteta i prati sve 

druge procedure do izbora novog rektora. To  uputstvo je izrađeno na bazi  uspešnog 

koncepta  Izborne komisije za studentske izbore. Ista grupa OEBS-a i eksperti za statut su 

zaduženi da  vrše organizaciju  svih izbora u kontinuitetu. Centralnoj izbornoj komisiji je 

data odgovrnost da organizuje sve neophodne izbore kako bi se omogučio izbor rektora 

pre letnjih raspusta. 

 

Član 12. tog Uputstva daje ovlašćenja ministru da  uspostavi diciplinske mere za sve 

upravne organe Univerziteta kada se oni ne pridržavaju pravilima tog uputstva.  

 

Proces uspostavljanja pravnog upravljanja na Univerzitetu je omogućen na osnovu 

predanog rada grupe eksperata, koje zahvaljujem za uložen trud. 

 

Dostignuća Izborne komisije od četvrtka su sledeća: Od 17 fakulteta koliko je ukupno, 14 

od njih  su predali spiskove biraća, a u 12 fakulteta su  nominirani njihovi članovi u 

izborne komisije fakulteta.  Tokom ovih dana ovaj proces treba da se kompletira u skladu 

sa odredbama Administrativnog uputstva br. 11/2006. godine. Zadnje pripreme za izbore 

počinju  od ponedeljka  iduće nedelje, kada počinje i konstituisanje  izbornih komisija 

fakulteta. Spiskovi biraća će se objaviti u ponedeljak, a u utorak kandidati će imati 

vremena od 6. časova da potpišu njihovu kandidaturu u prisustvu Izborne komisije 

fakulteta.  Spisak kandidata će se objaviti od srede, a  u petak, 19 maja je predviđen dan 

izbora za akademsko i neakademsko osoblje za savete fakulteta i Senat. 

 

Do kraja juna biće izabran rektor Univerziteta. 

 

Predsednik  je otvorio raspravu povodom situacije na Prištinskom univerzitetu. 

 

Aluš Gaši , u ime palrmanetarne grupe LDK je rekao da se pridružuje domačim i 

međunarodnim  naporima  na privazilaženju aktuelne situacije i  angažovanju za razvoj i 

povećanje  profesionalnog i naučnog kvaliteta na Prištinskom univerzitetu. Znanje je  

šansa naše zemlje i u tome treba investirati.  U vreme  izgrađivanja demokratskih 

institucija Kosova, garancija  nepresušnog izvora znanja je suštinsko, našoj zemlji je 

potreban savremen unierzitet u vremenu kome živimo. Potreban nam je integrisan a ne 

izolovan univerzitet od sveta znanja. 
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Za integracije u vremenu u kome živimo i konkurenciju  znanja potreban je duh saradnje 

i institucionalno poštovanje, a ne  sukob i anarhija. 

 

Naš univerzitet je izolovan. Iz tog stanja, ma koliko da je teško, izlaz je u izborima koje 

će nadgledati odgovarajuće prestižne institucije i to  bez političke intervencije.  

 

Mi smo se opredeljili za poštovanje akademske autonomije i angažujemo se za razvoj 

univerziteta  zasnovanog na zakonitost i  institucionalno ponašanje . 

 

Đylinaze Syla , u ime parlamentarne grupe AAK je rekla da problemi na Prištinskom 

univerzitetu nisu novijeg datuma. Propali su  za redom pokušaji  da se uspostavi red i 

zakonitost na Univerzitetu. Bilo je mnogobrojnih tendencija da se  univerzitet ispolitizuje 

za razne interese  koji žele da stvore monopol u toj instituciji. 

 

Treba da svima bude jasno da niko ne može imato vlasništvo ni monopol nad 

univerzitetom. Mi podržavamo autonomiju univerziteta, ali ne možemo podržati one 

strukture koje u ime autonomije ne uvažavaju zakon, bojkotuju reforme i ispolitizuju 

instituciju. Vlada Kosova je odlučila da proglasi nove izbore na Univerzitetu, što mi 

podržavamo. Niko nema potrebe da se plaši novih izbora na Univerzitetu. 

 

Mi smo posvečeni tome da se obezbedi normalno funksionisanje univerziteta i za 

ostvarivanje tog cilja preporučujemo: 

 

1. Sprovođenje važećeg zakonodavstva, Statuta univerziteta i Zakona o visokom 

obrazovanju i održavanje opštih slobodnih izbora pod prismotrom OEBS-a.  

2. Primena sveukupne godišnje uplate studenata kako je utvrđeno Pravilnikom a 

na osnovu sporazum između MONT-a i Prištinskog univerziteta. 

3. Izgradnja održivog sistema finansiranja Prištinskog univerziteta. 

4. Sprovođenje reformi na Univerzitetu treba da se koordinira sa  MONT-om,  

MTI, MPF, ME, MTPT o školovanju potrebnih profila za razvoj zemlje. 

 

Genc Gorani,  u ime parlamentarne grupe ORA rekao je da je duboka kriza na 

Prištinskom univerzitetu  pitanje najvišeg prioriteta Skupštine Kosova, obrzirom da je 

ona osnivač Univerziteta. Vlada i Ministarstvo obrazovanja su dužne da sprovode zakone 

i uredbe u cilju pravednog funksionisanja univerziteta. Univerzitet je godinama  postao 

arena partijskih i ideoloških trvenja i drugih neakademskih uticaja. Ministarstvo za 

obrazovanje nauku i tehnologiju nije uspelo da osigura uslove za korektno, efikasno i 

pravno funksionisanje u duhu Zakona o visokom obrazovanju. Takva delovanja 

ministarstva u toj oblasti, ali i u oblasti osnovnog i srednjeg obrazovanja imaju snažno 

propartijsku pozadinu u cilju partijske kontrole obrazovnog sistema. 

 

Ministarstvo se poziva na Zakon o visokom obrazovanju, ali ono ne sprovodi one delove 

zakona koji bi pomogli Univerzitetu u  njegovom pravnom funksionisanju. Ministarstvo 

godinama odbija osnivanje Agencije za akreditaciju. 
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Po nama, Ministarstvo je deo krize. Odluke Ministarstva i Vlade ne mogu se podržati, jer 

su jednostrane, ne uzimaju u obzir realnost i diktatorskog su karaktera. Zadnji je trenutak 

da Skupština Kosova, kao osnivač Prištinskog univerziteta preuzme na sebe 

obezbedjivanje uslova za rešavanje krize na Univerzitetu. Predlažem da se formira 

posebna komisija Skupštine za izlazak iz krize i obezbeđenje autonomnog funksionisanja 

Unvierziteta. 

 

Ferid Agani , u ime parlamentarne grupe „ Za integraciju“, rekao je da Prištinski 

univerzitet, kao deo traumatizovanog društva,  posle rata se suočavao sa vrlo teškom 

ekonomskom i finansijskom situacijom u okolnostima nedefinisanog političkog statusa, 

sa  plemenitim težnnjama za postizanje međunarodnih standarda i uključivanje u 

zajednicu evropskih univerziteta. Prištinski univerzitet je bio u stalnoj tenziji između  

realnosti i krajnje ambicioznih težnji. Kao rezultat tih faktora i razvoja često je  ispoljena 

užurbanost i vervozizam u odlučivanju, a ponekad i u neodmerenim radnjama.  

 

Radi prevazilaženja nastale situacije na Prištinskom univerzitetu on je predložio da 

Skupština  donese sledeću odluku. 

 

1. Odluka Vlade Kosova br. Nr. 03/196 od 26. aprila 2006. godine treba da se 

sprovodi od prvog septembra 2006. godine. 

2. Vlada Kosova treba da obezbedi da se Centralna izborna komisija dopuni 

jednim imenovanim profesorom iz Senata Prištinskog univerziteta i jednog 

studenta imenovanog od strane Parlamenta studenata,  obezbeđujući  

odgovarajuću polnu zastupljenost. 

3. Vlada Kosova i Prištinski univerzitet treba da obezbede potpunu depolitizaciju 

Prištinskog univerziteta i njegovu autonomiju, u skladu sa zakonom. 

 

Svoja mišljenja, primedbe i sugestije o stanju na Prištinskom univerzitetu dali su i sledeći 

poslanici: Gani Koci, Numan Balić, Teuta Hadri, Dževat Bislimi, Nimon Alimusaj, Drita 

Statovci, Salja Ahmetaj, Emruš Džemaili, Veton Surroi, Imer Halimi, Sadudin Beriša, 

Hajredin Kući, Sabri Hamiti, Ram Buja, Sokol Bašota, Mark Krasnići, Sevdije Halimi, 

Hydajet Hyseni, Jakup Krasnići i Mazlum Kumnova, i iste su priložene transkriptu. 

 

Predsedavajući  današnje sednice je zključio rad u 17,10. časova i predložio da se rad 

sednice nastavi u ponedeljak, u 10,00 časova. 

 

Ponedeljak 15. maja 2006. godine 

Nastavak sednice 

 

Sednici je predsedavao Sabri Hamiti, član Predsedništva, potpomognut od strane Naima 

Maljokua, člana Predsedništva Skupštine. 

 

Na početku sednice bilo je prisutno 65 poslanika. 

 

Predsedavajući  je otvorio raspravu povodom situacije na Prištinskom univerzitetu. 
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U nastavku sednice, o stanju na Prištinskom univerzitetu u diskusiju su učestvovali i 

sledeći poslanici: Afrim Arzialdžiu, Hatidže Hodža, Fetah Beriša, Dževat Bislimi, Nait 

Hasani, Đylšene Beriša, Hajredin Hyseni, Fehmi Mujota, Nazim Jašari, Ramadan Musliu, 

Džavit Haliti, Bajruš Džemajli, Zylfi Merdža, Berat Luža, Behdžet Brajšori, Hajredin 

Kući, Ymer Muhadžeri, Ilaz Pireva,  Ragip  Zekoli, Kamber Kamberi, Gani Koci, Naim 

Maljoku, Safete Haderđonaj, Šaban Halimi, Nekibe Kelmendi i Jakup Krasnići, i iste su 

priložene stenogramu. 

 

Na kraju, ministar Veliu je odgovorio na pitanja i primedbe poslanika. 

 

Enver Hodžaj,  u ime parlamentarne grupe PDK – predlagać ove rasrpave, ponovio je 

iznete zahteve na početku rasprave. 

 

Predsedavajući sednice, Sabri Hamiti,  posle sažimanja diskusija  o stanju na Prištinskom 

univerzitetu, dao je pauzu sa ciljem da predsednici parlamentarnih grupa usklade stavove 

o  zaključcima sa ove sednice. 

 

Posle pauze, predsednici parlamentarnih grupa su izneli svoje stavove o prevazilaženju 

stanja na Prištinskom univerzitetu, dodajući da su  u predloženom tekstu  od 9. tačaka, 

šest od njih usklađene, a tri su ostale neusklađene. 

 

Predsedvajući je prilikom zaključenja dvodnevne rasprave rekao da predsednici 

parlamentarnih grupa nisu uspeli da usklade stavove o zaključnom tekstu preporuka 

Skupštine za prevazilaženje stanja na Prištinskom univerzitetu. 

 

Predsednici parlamentarnih grupa treba da nastave rad na usklađivanju zaključaka, koje 

će podneti Skupštini na usvajanje. 

 

 

 

Predsedavajući je zaključio rad sednice u 15, 55 časova. 

 

 

 

 

 

Izradio:  

Sektor za plenarna i proceduralna pitanja 

 

                                                                                  Predsednik Skupštine Kosova 

                                                                                              Kolj Beriša 

 

 

 

 


